
 

 

 

 

 

 

 
 

Lluïsos de Gràcia 

Assemblea General de Socis 2022-23 

Data de celebració: 26 de novembre de 2023 

Assistència de  socis: 43 

 

 

 

Ordre del dia: 

 
 

ORDRE DEL DIA 
1. Presentació i aprovació de l’acta de l’assemblea anterior 
2. Presentació i aprovació, si escau, de la memòria del curs 2022-2023 

3. Presentació de canvis en els càrrecs a la junta directiva de Lluïsos 

4. Informació del moviment de socis durant el curs 2022-2023 

5. Presentació i aprovació, si escau, de la situació econòmica i l’estat de comptes 
del curs 2022-2023 

6. Informació dels eixos de treball del curs 2023-24 i dels aniversaris de les 

seccions 

7. Presentació i aprovació, si escau del pressupost pel curs 2023-2024 

8. Precs i preguntes 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Presideix l’Assemblea el president de l’associació, el senyor Rafael Giménez i Sorrosal, i actua 
com a secretària la senyora Montserrat Coviella Rey. 
El president obre la sessió a les 19 h del dia 23 de novembre, dona la benvinguda en nom de 
la Junta a tots els socis i sòcies assistents, agraeix l’assistència i s’inicia l’assemblea.  
El president excusa l’assistència dels vocals Pau Martí, Pau Folch i Pau Solsona per motius de 
feina i de la Txell Martin, per motius de salut però es connectarà virtualment. 
Ja hem arribat al primer any de gestió d’aquest segon mandat de la junta actual i vull agrair 
el recolzament que rebem, la magnífica feina feta per part de voluntariat, equip de 
treballadores i junta en molts fronts. Dues fites destacables: 
 
Tenim una nova comissió en marxa, dedicada a la llengua catalana, i també hem treballat 
per coordinar esforços amb la Plataforma per la Llengua, Òmnium Gràcia i el Consorci 
Nacional per organitzar cursos i tallers que puguin atreure a Lluïsos persones nouvingudes. 
 
També s’ha fet la primera junta oberta de joves, que va tenir lloc el juny passat. En 
aquesta trobada ens vam reunir amb una quinzena de persones, joves voluntàries de diverses 
seccions per tractar temes que creiem que cal compartir i consensuar. Vam parlar de 
protecció a la infància, de protocols contra la violència masclista, de sostenibilitat i de com fer 
que totes les persones voluntàries de Lluïsos tinguin accés a formació. També vam tractar 
temes com l'accés a l’habitatge, reconeixement i cura de les malalties mentals i 
desestigmatització, salut i trastorns alimentaris, llengua, accés per tothom a les activitats de 
Lluïsos, model de festa jove, etc. per saber l'opinió dels joves en el posicionament de l'entitat 
davant d'aquestes problemàtiques. L'experiència que repetirem sense dubte, també amb 
adults!. 
 
La feina feta en la preparació i elaboració dels protocols de protecció a la infància i contra les 
violències masclistes, amb les comissions de treball. 
 
Vull fer un agraïment especial per tot l’equip professional que treballa per nosaltres i fer 
possible la feina de dirigents i voluntariat, d’una manera eficient i sovint poc visible. Recepció, 
atenció a les persones, manteniment, comptabilitat, secretaria, gestió cultural, teatre, gestió 
ambiental, projectes, comunicació i direcció executiva (és a dir: la Montse, el David, el Carles, 
el Josep, el Damià, el Montxi, la Magda,  el Santi, la Dolors, la Dri, la Laura i la Marta). Volem 
dedicar un pensament pel Xavier Fernández que ens va deixar. 
 
Gràcies per tant!, sou un referent en l’àmbit associatiu com a model a seguir. 
També recordem les defuncions d’amics i socis dels Lluïsos: Ernest Botey, Martí Buch, Pere 
Ferrer, Ricard Julià, Jordi Porta, Roman Moles i en Xavier Fernàndez. 
 
I a tots vosaltres persones sòcies i voluntariat, en nom de la junta, per tot això us hem de 
dir gràcies per fer-ho possible, és un orgull i un plaer treballar pels Lluïsos que tant ens 
estimem. VISCA ELS LLUÏSOS!!! 
 
 



 

 

 

 

 

 

1.- Aprovació de l’acta de l'assembla anterior 
 
Pren la paraula la secretària Montserrat Coviella i s’inicia la votació per l’aprovació de l’acta 
de l’assemblea extraordinària del curs 2022-23 
Vots a favor: 35 
Cap vot en contra 
Cap vot en blanc 
Per tant, aprovada l'acta de l'assemblea extraordinària 2022-23 
 
Votació de l’acta de l’assemblea ordinària del curs 2022-23 
Vots a favor: 35 
Cap vot en contra 
Cap vot en blanc 
Per tant, aprovada l'acta de l'assemblea ordinària 2022-23 
 
2.- Aprovació, si escau, de l’informe de gestió de la Junta Directiva i de la memòria del 

curs 2022-2023 

 

Pren la paraula el president i comenta que s’han organitzat infinitats d’activitats que fem a 
Lluïsos. Hem treballat pels valors definits per la junta a través de les comissions. Compartint 
projectes, complicitats amb altres entitats com Òmnium Gràcia, La Perla29, Indian Runners, 
Acidh, Teatre Maldà i un llarg etc.  Hem millorat processos interns, formant l’equip de 
professionals i vetllant pel millor servei. L’any passat es va engegar la campanya 
Gràciafacistella. Hem fet contactes amb les administracions  polítiques amb motiu de les 
eleccions municipals i hem aconseguit introduir un negociat d’esports a la Federació 
d’Ateneus per enfocar el tema esportiu perquè fins ara només era cultural. També s’ha 
engegat el pla tècnic i especial per poder fer les obres de la pista quan assolim el 
finançament. 
Explicar-vos també que enguany ens han donat la distinció d’entitat centenària atorgada per 
l’Ajuntament de Barcelona i que són la 13 enes entitat més antiga de Barcelona. 
Parlarem en aquesta assemblea de la comunitat energètica El Sol del Nord, de la gestió 
cultural i dels protocols. 
La part de la comunitat energètica ho farà la Txell Martin a través d’un vídeo que ens ha 
enviat. El projecta el vídeo: 
Lluïsos de Gràcia hem constituït una associació, que es diu EL SOL DEL NORD  
El Sol del Nord és un projecte de Lluïsos de Gràcia que busca crear una comunitat energètica 
al barri de Gràcia. Tal com marquen les directives europees, les comunitats energètiques es 
caracteritzen per tenir una forma jurídica pròpia, una participació lliure i voluntària, una 
governança democràtica i horitzontal. I per aquest motiu es crea El Sol del Nord, per tal de 
donar aquesta independència i autonomia al projecte de comunitat energètica, tot gaudint 
del suport i recursos de Lluïsos. 
Aquesta comunitat energètica es projecta orientada a tres grans objectius: 



 

 

 

 

 

 

● Produir, distribuir i consumir energia elèctrica fotovoltaica de km0, mitjançant el 
desenvolupament de projectes d’instal·lacions solars a terrats i cobertes, amb l’ús compartit 
de l’energia generada. 
● Investigar i aplicar mesures d’eficiència energètica en les instal·lacions, habitatges i edificis 
per millorar l’ús de l’energia i reduir-ne el consum. 
● Treballar per garantir l’accés a l’energia verda per a la ciutadania de Gràcia, fomentant 
l’estalvi energètic i lluitant contra la pobresa energètica. Els Lluïsos de Gràcia comptem amb 
una seu social que té diferents terrats i teulades que es posaran a la disposició de El Sol del 
Nord per tal d’arribar a l’objectiu de l’autogestió energètica de d’aquest ateneu clau al 
barri. Els primers estudis estimen que, especialment en les hores de major producció 
energètica, és precisament quan els Lluïsos tenim un menor consum (per la naturalesa de la 
nostra activitat). 
Per això i amb la voluntat d’aprofitar aquest excedent energètic de forma cooperativa amb 
veïns i veïnes del barri, per tal que puguin gaudir d’aquesta producció energètica verda de 
km0. Aquesta proposta de primera instal·lació va vinculada a unes obres ja projectades pel 
terrat i coberta de la pista coberta de Lluïsos. On es projecta aprofitar aquest moment per a 
realitzar una instal·lació solar fotovoltaica que sigui el punt d’inici de la producció de la CE. 
Per dur a terme aquesta iniciativa, aquest 2023 ens hem presentat la convocatòria de 
subvencions de la Generalitat de Catalunya per al suport a cooperatives o associacions 
d’autoorganització ciutadana que incloguin el desenvolupament de models de gestió i 
funcionament de comunitats energètiques (SOLARCOOP). Restem a l’espera de l’assignació 
de pressupost per a poder avançar en el projecte (creiem que se sabrà abans de finals d’any). 
A continuació pren la paraula la Susanna Armengol per explicar els projectes culturals: 
Ens vam estrenar amb la figura de gestora cultural, per donar una empenta als projectes que 
l’entitat desenvolupa en l’àmbit cultural. 
Això vol dir que gestiona des de la programació de titelles i espectacles per a nadons a les 
residències teatrals i lloguers del teatre. Coordina el projecte DescoNNecta, de música jove, el 
Festival de màgia jove Màgicus, la programació de Grans Actius i les exposicions al Hall els 
projectes en números: 
7a edició del DESCONNECTA: 8 bandes, 6 membres de jurat i 300 persones de públic a la 
plaça. 3 Mencions i molts premis 
13a edició del MÀGICUS (ÉS AQUEST CAP DE SETMANA, ENCARA HI SOU A TEMPS): 10 
participants, mag internacional convidat, coachings i tallers. 300 persones de públic en total, 
al Teatre. 
RESIDÈNCIES TEATRALS: 2 (Tan pobre y tan ajeno // Condó Umbilical) 
PROGRAMACIÓ DE TITELLES I ESPECTACLES PER A NADONS: 9 espectacles diferents per 
a famílies i escoles, amb més de 2.000 persones de públic. Aquest curs vam celebrar els 20 
anys de programació estable professional! 
ACTIVITATS DE GRANS ACTIUS: iniciativa nova que té per objectiu impulsar una comunitat 
estable de persones jubilades actives. S’han fet visites a museus i edificis, xerrades i ara 
començaran un projecte ben interessant amb joves migrants (Projecte MiRu) 
EXPOSICIONS: 10 exposicions durant el curs 
RESERVA’TEATRE: anades al teatre 
CLUB DE LECTURA. S’han presentat 5 llibres i s’han organitzat xerrades  obertes 



 

 

 

 

 

 

Per acabar el tercer punt de protocols: que s’han treballat durant aquest curs: 
Compromís amb la sostenibilitat de les seccions  on s’han millorat punts que ens han exposat 
les seccions i uns compromisos adquirits. 
Protocol contra les violències masclistes impartit una formació obligatòria impartida per 
l’associació CJAS 
La comissió de gènere estat treballant el protocol  de violències masclistes amb l’Anna Sala i 
ara està en procés de revisió i tot voluntari haurà de signar l’any 2024. 
Protocol contra  els abusos i la violència infantil que s’ha treballat amb la Fundació Vicki 
Bernadet, després de diverses reunions amb les seccions i tallers que treballen amb infants i 
d’aquí va sortir un protocol que es presentarà a partir del gener a famílies, socis i seccions  
del 2024. També s’ha creat una campmanya i una imatge específica per aquest protocol. 
Aquests treballs s’han fet amb comissions de treball obertes a tothom. 
A continuació es procedeix a la votació: 
Vots a favor: 39 
Cap vot en contra  
Abstencions: 1 
Queda aprovat l’informe de gestió del curs 2022-23. 
 
3.- Presentació de canvis en els càrrecs a la junta directiva de Lluïsos 

Pren la paraula Rafael Giménez  
Vull tenir un agraïment especial per la junta i la feina voluntària que fan (Susanna, Arnau, 
Txell, Pau M, Pau S, Montse, Pau F). Gràcies per la vostra generositat i dedicació 
desinteressada. 
Cal aturar-nos un moment per reconèixer una persona que deixa la junta. Ja fa un any que va 
expressar la seva voluntat de deixar la junta (al final del mandat anterior), però la tensa 
situació econòmica que vam viure tots els mesos d’estiu del 22 fins a l’AGO anterior, van fer 
que volgués dedicar un any més fins a estabilitzar els comptes que ara us explicarà. Si, 
l’Arnau ens deixa, després de dedicar temps, energia, bona feina i estimació per Lluïsos 
(venint ja de la darrera junta presidida per Oriol Hosta), suma gairebé 6 anys al vostre servei. 
Només puc tenir paraules d’agraïment per la seva dedicació, el seu suport desinteressat i les 
seves aportacions a l’hora de tripular aquest vaixell de la junta. 
Trobarem a faltar moltíssim la perspectiva jove de l’Arnau i, a l’hora, madura i responsable, 
amb el seu bagatge familiar de vinculació a Lluïsos, i el seu pas pel GMM, que va deixar una 
empremta reconeixible; també amb el seu talent professional que vam gaudir tots plegats en 
un acte realitzat amb motiu de l’homenatge a les persones sòcies, on ens va delectar amb el 
seu instrument, l’arpa. Gràcies Arnau. 
Et volem fer a mans aquest petit obsequi, en forma d’un tros de Lluïsos que t’aixoplugui. Un 
fort aplaudiment. 
Recordar els aniversaris de les seccions que enguany han fet anys: Xino xano 30è,   AE 65è  i 
Sinera 50è. 
Jordi Ayza en representació del grup Xixo xano diu unes paraules: 
De la ma d’en Josep Anton Foz i d’un grup entusiasta de col·laboradors. 
Des de la 1a excursió al Puigsacalm, novembre 1992, fins a la darrera del curs passat, a Puig 
Ou (Alta Garrotxa), Xino-Xano ha sumat 252 sortides. 



 

 

 

 

 

 

Convida els assistents a participar del grup. 
Pren la paraula Montse Coviella que comunica els canvis de la Junta restant de la següent 
manera: 
Per la nova etapa que s’obre amb aquesta assemblea, assumeix la responsabilitat de 
tresoreria la Montse Coviella, la secretaria passa a mans de la Txell Martin, i el vocal de la 
junta per la comissió del protocol de protecció a la infància és el Pau Folch, i també la Marta 
Buch des de direcció. 
 
4.- Informació del moviment de socis durant el curs 2022-2023 

Durant el curs 2022-23 el nombre de socis s’ha incrementat en 34 socis essent el nombre 
total de socis de 1.342. 

 

 
 

 
 
Vots a favor: 57 
Cap vot en contra  
Cap abstenció 
Queda aprovat l’informe econòmic i estat de comptes 
 



 

 

 

 

 

 

5.- Presentació i aprovació, si escau, de la situació econòmica i l’estat de comptes del 
curs 2022-2023 

Pren la paraula el tresorer Arnau Roura que explica el balanç de 5 anys i el que s’ha 
aconseguit durant aquests 5 anys: 

Hipoteques amb molt millors condicions. Reducció de 5 anys del deute. 
Millor gestió i eficiència en explotar els recursos de l’entitat. 
Hem dotat econòmicament eixos de treball molt importants per nosaltres com el feminisme, 
l’ecologisme o la infància. 
Hem endreçat totes les escales salarials i hem pogut créixer en recursos humans per millorar 
la gestió davant del soci i l’entitat. 
Hem fet una inversió per millorar el nostre equipament: (teatre, 
pista (focus i leds), gimnàs...) 
 
A continuació explica el resum de pèrdues i guanys: 

 
 
Resultat: +48000€ (16000€ de lluïsos + seccions). HEM RECUPERAT el perdut a l’exercici 
anterior. 
Lluïsos: 
Ha sortit més negatiu perquè amb la bona gestió de la resta de parts (activitats, teatre, 
tallers...) hem pogut eliminar (donar de baixa) part de l’immobilitzat que arrosseguem de 
l’antic edifici. 

 



 

 

 

 

 

 

Activitats: 
El resultat final és molt bo. +23000€. Després parlarem amb més detall 
Teatre: 
+23000€. Una gran gestió de la Dri. 
Seccions: 
+31000€. 
INGRESSOS: 

 
Lluïsos: 
Hem ingressat 2000 euros MENYS del que esperaven però això només suposa el 0,5% del 
pressupostat. 
- QUOTES, +ingressos. Motiu: desembre ja es va aplicar l’augment de la quota. Algun soci 
més. 
- BAR: El que s’esperava 
- ALTRES SERVEIS: La llum del bar 
- DONATIUS: l’HOSTA ja no paga els 4000 euros de donatiu 
Activitats: 
Hem augmentat els ingressos en 24000 euros. Consolidant Lluïsos com una entitat on altres 
entitats o grups volen fer les seves activitats. 
- DONATIUS: Lloguers de sala que no es fan amb IVA. 
- ARRENDAMENTS: Hem augmentat els lloguers 
- ALTRES SERVEIS: tiquets d’activitats 
Teatre: 
Hem millorat en tots els aspectes. Tan de subvencions, arrendaments i venta de tiquets. 



 

 

 

 

 

 

- ARRENDAMENTS: Mediapro (10000euros)... 
- Tiquets: Gràcies a la feina de la DRI 
Seccions: 

 
Les seccions han tingut molts més ingressos dels esperats. Bàsicament per les quotes de la 
secció dels socis. També han tingut molta més despesa i per tant, és bàsicament per activitats 
no previstes on es fa ingrés i despesa quasi al mateix temps. 
DESPESES: 

 
 
 



 

 

 

 

 

 

Lluïsos: 
Hem tingut menys despesa de la prevista. Bàsicament ha estat una qüestió de salaris. 
Malauradament, ens va deixar en Xavier i les seves tasques i funcions han estat substituïdes 
durant aquest curs passat de manera parcial. 
- Salaris i SS: El que hem dit. 
- Arrendaments i cànons 
- Reparació i conservació: +neteja (pista un dia més), material neteja. 
- Manteniment informàtic (correus) 
- Serveis professionals: NO hem gastat els diners per l’estudi dels arquitectes. Estan previstos 
per aquest any i es compensaran amb els diners que estan previstos amb Vallformosa. 
- Despeses financeres: El que estava previst 
 
Activitats: 
 
Hem tingut menys despesa. Tot i que cada any mai es pot predir amb precisió. La qüestió és 
que Lluïsos busca un resultat positiu en els projectes en conjunt. No tant afinar la despesa. 
Teatre: 
Hem gastat una mica menys. Els serveis dels tècnics han augmentat però perquè també hem 
fet més activitat. 
Tallers: 
Hem tingut més despesa, però perquè també ha augmentat els ingressos. Com es pot veure 
el resultat és positiu. 
 
Seccions: 
 
Han gastat més, però també han ingressat més. Venim de l’any anterior 
amb un problema de tresoreria i hem fet un gran marcatge a les seccions 
per poder tenir un resultat per cobrir les despeses amb els seus ingressos. 
Balanç: Explicar sobre la diapositiva el balanç. 
 

 
 



 

 

 

 

 

 

Abans de passar al següent punt del dia m’agradaria dirigir-vos unes paraules d’agraïment. 
Agraïment als socis i sòcies perquè sense vosaltres és impossible que aquesta entitat tiri 
endavant. I com a tresorer, vull afegir que és impossible que tiri endavant sense el vostre 
esforç econòmic. 
En segon lloc, vull agrair al Rafa la seva confiança en la meva persona com a tresorer. Crec 
que és difícil trobar algú que equilibri tan bé l’empatia amb la determinació. Potser la paraula 
que ho defineix millor és la assertivitat. En tot cas, gràcies. 
 
Finalment, a qui no puc deixar d’estar profundament agraït per haver-me Ensenya’t tantes 
coses de l’economia d’empresa i les finances en general són en Santi, la Marta i la Magda. 
Són ells qui realment fan possible que tot rutlli econòmicament. Es preocupen d’una manera 
molt personal que la casa funcioni i crec que es mereixen un aplaudiment significatiu. 
Gràcies. 
I amb això m’acomiado com a tresorer després de 5 anys. Ho he gaudit i patit a parts iguals, 
però l’experiència és inoblidable. Ens veiem per Lluïsos! 
Es procedeix a la votació 

 

Vots a favor:  43 
Cap vot en contra  
Cap abstenció 
Queda aprovat l’informe econòmic i estat de comptes 
 
 
6.- Informació dels eixos de treball del curs 2023-24 i dels aniversaris de les seccions 

Pren la paraula el president Rafael Giménez. 
Ja us vàrem fer cinc cèntims al butlletí mensual de la junta informa de començament de curs, 
on dibuixàvem els eixos de treball pel que resta de mandat de la junta, això serà una tasca 
progressiva i anirem desgranant els fronts de treball. 
En primer lloc, vull compartir amb l’assemblea la nova campanya que engeguem (que ja vam 
presentar a la junta de seccions) i que emmarca tots els aspectes del pla de treball: 
A LLUÏSOS ENS TRACTEM BÉ, aquí donar context sobre que vol dir això per nosaltres 
(info Laura...) 

- Vam pensar que cal compartir els protocols (infància i gènere) que hem creat amb 
tothom a Lluïsos, ja que són vinculants: professionals, equip de treballadores, 
talleristes, voluntariat, seccions, famílies; però no podem deixar de compartir-ho amb 
infants. Volem infants feliços, i han de saber, en primera persona, que a Lluïsos ens 
tractem bé, i si no se senten bé, tenen dret de queixar-se i compartir-ho amb les 
seves persones de referència, per tal que poguem actuar. 

- Aquesta campanya es visibilitzarà a través de les actuacions que cada secció decideixi 
en funció del seu col·lectiu de persones (infants, joves o adults), aquí demanem la 
vostra complicitat. També es materialitza a través de la iconografia creada a l’efecte, 
que podem fer servir en tots els àmbits de comunicació i que dona un paraigua i un 
llenguatge comú a qualsevol activitat. 

-  



 

 

 

 

 

 

- A Lluïsos ens tractem bé no té a veure només amb protocols, sinó que fa de marc de 
referència pels diferents eixos i prioritats de la junta que fem extensius a tothom: 
llengua, esperit crític, no-violències, reparació i cura, voluntariat, benestar i salut, 
sostenibilitat i regeneració, etc. 

- En aquesta línia volem oferir diferents recursos en formats variats, com xerrades, 

seminaris o tallers, formacions, etc. A tret d’exemple vam fer la benvinguda del curs 

amb una xerrada que ens va oferir en Dídac Amat sobre Canvi climàtic i Sostenibilitat 

en sistemes interconnectats. Tenim un acord amb l’equip de psicòlegs del CAP Larrard 
per oferir sessions de treball sobre els temes que ens preocupen i assessorament 

professional pels casos que ho requereixin i, en la mateixa línia estem en contacte 

amb l’Associació Catalana de Salut Mental (Gràcia). 
 
 
7.- Presentació i aprovació, si escau del pressupost pel curs 2023-2024 

Pren la paraula Montserrat Coviella de tresoreia i exposa als assistents el nou pressupost: 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
 



 

 

 

 

 

 

A continuació es vota el pressupost 
 
Vots a favor: 41 
Vots en blanc: 1 
Vots en contra: 0 
 
Queda aprovat el pressupost pel curs 2023-24 
 

 

8.-Precs i preguntes 

No hi ha preguntes i es dona per finalitzada l’assemblea del curs 2023-24. 
 

 

 

 

                                                                                
Montserrat Coviella Rey   Vistiplau, Rafael Giménez Sorrosal 
Secretària     President 
 
 
 
 
 
Barcelona, 23 de novembre de 2023 
 
 
 
 


